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Trouwe lezers van mijn stukjes 'Bij gepraat' heb ik moeten 
teleurstellen in het meinummer. Hieraan lag een algemeen 
bekend verschijnsel ten grondslag: 'het te veel van alles' 
en de zorg voor ouders die vanwege hun hoge leeftijd 
meer aandacht vragen. 
In zo'n hectische periode moet je dan ook tijd voor bezin-
ning vinden. Gelukkig vind ik die in mijn bijenhobby. De 
uitwintering van mijn bijen is met uitzondering van twee 
in de winter door veldmuisjes gestoorde volken goed 
verlopen. Ondanks de koude lijkt er goed gehaald op het 
fruit. 
Om aandacht te vragen voor voorgenomen cursussen had 
ik enkele artikeltjes voor de lokale krant geschreven, die 
resulteerden in een lokaal radio- en Tv-optreden. De 
lokale TV zendt op de kabel elk uur 14 dagen lang ver-
schillende vijf minutenreportages uit. Hoewel het de 
vraag is wat er van de vijftig minuten opnametijd 
overblijft, was het toch een aardig stukje geworden. Welke 
pr-waarde dit heeft buiten het feit, dat je op straat wordt 
aangesproken met 'ik heb je op TV gezien,' is moeilijk te 
meten, want het heeft geen directe cursist of nieuw lid 
opgeleverd. In de uitzending heb ik onder andere proberen 
duidelijk te maken dat de teruggang van de imkerij 
gevolgen moet hebben voor de natuur en de bestuiving. 
In Gendt en Doornenburg waren rond 1949 meer dan 100 
imkers waarbij enkelen met tachtig of meer volken en nu 
slechts een stuk of tien. Fundamenteel onderzoek naar de 
gevolgen van deze ontwikkeling geschiedt te weinig. Ook 
een impuls zoals deze vroeger vanuit het landbouwonder-
wijs kwam, ontbreekt. De kennis van de optimale voor-
waarden waaronder bestuiving plaatsvindt, is over het 
algemeen zeer oppervlakkig. 
Na aanleiding van de algemene ledenvergadering van de 
LLTB waar de door mij zeer gerespecteerde heer Lei 
Hensels sprak, ontving ik van hem een tekst met de titel 
'Herwaardering Bijen en Bijenteelt'. In het acht pagina's 
tellende stuk dat zeker voor publicatie geschikt is en voor 
dat doel ook ingescand en onder belangstellenden verspreid 
zal worden, wordt o.a. gesteld dat n.a.v. het gegeven dat 
het aantal praktiserende imkers minder wordt, evenals het 
aantal bijenvolken, de noodzaak ontstaat om het aantal 
imkers en bijenvolken op een verantwoord peil te houden. 
Als knelpunten worden ervaren: een reeks van onkundige 
beweringen rond bijen en 
'imkers'; een onderwaardering van bijen en bijenteelt 
voor onze samenleving en minachting van economische 
en ecologische waarden van bestuivers van gewassen. 
Zaak is bouwstenen aan te dragen om bijen en bijenteelt 
de waarde te geven die ze verdienen en middelen te 
vinden om d.m.v. onderwijs en voorlichting bijen en 
bijenteelt een betere bekendheid te geven. In dit verband 
dienen wij ook onszelf de spiegel voor te houden en ons 

de vraag te stellen: hebben wij bijvoorbeeld voldoende 
gedaan met de bestuivingfolders van PPO-Bijen? Liggen 
die bij ons in de kast of zijn ze bij de kwekers terecht 
gekomen? 
Mijns inziens wordt terecht door hem gesteld dat het in 
het samenstellen van wetten, voorschriften, richtlijnen en 
maatregelen, bedoeld ter bescherming en behoud van 
levensvormen en verbetering van levensvoorwaarden, 
honingbijen uiterst weinig worden genoemd. Voor 
zeehonden, dassen, hamsters, rugstreeppadden en andere 
bedreigde dieren wordt veel overheidsgeld beschikbaar 
gesteld. 
- Op zaterdag 30-4-2005 las ik in het dagblad De 
Gelderlander' het volgende positieve nieuws: 
'Biodiesel.• koolzaad is commercieel haalbaar'. Het is 
commercieel haalbaar om in de Achterhoek, Salland en 
Twente 1.000 hectare koolzaad te telen voor productie van 
biodiesel. Deze brandstof kan worden gebruikt in streek-
bussen en in voertuigen van gemeentelijke wagenparken. 
Dat staat in een rapport dat het energiebureau Overijssel 
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gisteren samen met landbouwcoiiperatie ABCTA uit 
Lochem heeft gepresenteerd. De provincie Gelderland 
heeft grote ambities als het gaat om de productie van 
biodiesel. Het Landbouw Economisch Instituut (LEI) 
meent dat koolzaadteelt in Nederland niet rendabel is. 
• Op bestuurlijk vlak kan ik u mededelen dat ik op dins-
dag 5 april, voorafgaand aan de Bedrijfsraadvergadering, 
samen met Aat Rietveld de boeken en bescheiden heb 
gecontroleerd en in orde bevonden van de volgende 
administraties: de Bedrijfsraad, Blad BIJEN en de 
gemeenschappelijke verzekeringen van ABTB, LLTB en 
Bond van Bijenhouders ZLTO voor de laatste twee jaar. 
Dhr. C.J. Roeien zijn wij weer zeer veel dank 
verschuldigd voor de nauwgezette wijze waarop hij deze 
administraties bijhoudt en verzorgt. 
• Begin van dit jaar ben ik toegetreden tot de commissie 
'Honing', thans geheten commissie 'Bijenproducten' van 
de Bedrijfsraad. Onder leiding van mevr. Eva Schild 
komen wij bijeen (mw. Jasenka van Doren, Kees de 
Bondt, Marcel Hallmans, Jaap Kerkvliet, Pierre Sanders 
en Joop Kamps). De commissie heeft zich tot doel gesteld 
het keuringreglement en bijbehorende formulieren te 
digitaliseren en waarnodig te verbeteren. Veel voor-
bereidend werk wordt verricht door Joop Kamps van de 
LLTB die ik in dit verband wil noemen zonder de andere 
leden tekort te willen doen voor hun inzet. Deze commissie 
die bestaat uit leden van alle bijenorganisaties is het 
zoveelste bewijs dat samenwerking tot prima resultaten 
kan leiden. In het najaar zal het werkstuk worden 
gepresenteerd tijdens een bijscholingsdag voor honing-
keurmeesters. 
• De deelnemers aan de achtdaagse reis naar Apimondia 
en Ierland hebben inmiddels bericht gehad van de reis-
organisator. Ik ben erg blij met een bus vol imkers naar 
dit evenement te kunnen afreizen. 
• Van 1-4 september a.s. organiseert de studieclub van de 
Bedrijfsmatige imkers weer een bezoek aan Terschelling 
waarbij o.a. Freek Blom weer veel van het eiland en zijn 
natuur zal vertellen (Info@ssbi.nl). Tot slot zou ik u 
willen vragen de verplaatsingen van uw bijenvolken bij te 
houden. Op andere dan de eigen stand de kasten te voor-
zien van naam- en adresgegevens, zodat u bij calamiteiten 
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te bereiken bent. Houdt de varroabesmetting in de hand 
en probeer mede-imkers die door tegenslagen bijen 
verloren hebben te helpen met zwermpjes eniof nieuwe 
volken. 

Jaarvergaderingflits 
Bond van Imkers van de LLTB 

door het vertrek van Piet Donkers en Louis van de Goor 
worden wel opgevuld. In de vacature voor de regio Zuid 
wordt Fedor Meens gekozen. Hij is secretaris van de af-
deling Landgraaf. Ger Linders zal Regio Noord in het 
bestuur vertegenwoordigen. Ger is reeds ambtelijk secretaris 
van de Bond en zal dat blijven doen. Ook is hij penning-
meester van de afdeling Horst. 
De ledenwerfactie is het afgelopen jaar gewonnen door de 
afdeling Horst. In de rondvraag tenslotte wordt door een 
afgevaardigde gewezen op de Floriade van 2012. Hij wijst 
naar het succes van de bijenstand op de laatste editie. 

Jan Schrage 
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Op 19 april jl. hield de Bond van Imkers van de LLTB haar 
traditionele jaarvergadering, al even traditioneel in het 
Midden-Limburgse Baexem. Deze keer evenwel niet op 
zaterdag maar op dinsdagavond. Bijna alle afdelingen waren 
deze avond vertegenwoordigd. Ook hadden bestuurders 
van collega organisaties de weg naar Baexem gevonden. 
Naast de gebruikelijke standaard jaarvergaderingagenda-
punten stond de vergadering vooral in het teken van het 
meerjaren-beleidsplan, het afscheid van drie bestuurders, 
waaronder de voorzitter en de verkiezing van nieuwe 
bestuursleden. 
Scheidend voorzitter Frans Heessen memoreerde in zijn 
openingswoord uiteraard de perikelen rondom de rol van 
de overheid bij de bestrijding van besmettelijke bijen-
ziekten. De vrees dat de sector zelf volledig haar broek 
moet ophouden wordt steeds groter. 
Belangrijkste agendapunt deze avond is 'Im-puls', het 
beleidsplan op hoofdlijnen tot 2010. Dit plan is tot stand 
gekomen samen met de leden van de Bond. Een schrifte-
lijke enquête en drie regionale bijeenkomsten vormen de 
basis van het geformuleerde beleid. Nadat de vergadering 
(een paar kleine) wijzigingen heeft aangebracht wordt het 
plan in zijn geheel, inclusief behoorlijke financiële steun, 
goedgekeurd. Het hoofdbestuur en de afdelingen zijn nu 
aan zet om invulling aan het plan te geven. Afgesproken 
is dat er jaarlijks een voortgangsevaluatie plaatsvindt. 
Ook zal achteraf verantwoording worden afgelegd over de 
financiële invulling. 
Drie bestuurders namen tijdens deze vergadering afscheid. 
Allereerst Louis van de Goor, hij zat namens regio Noord 
in het hoofdbestuur. Hij trad al af tijdens de vorige jaar-
vergadering, maar bleef tijdelijk tot oktober 2004 lid van 
het hoofdbestuur, omdat er nog geen opvolger was. Ook 
nam penningmeester Piet Donkers afscheid. Piet Donkers 
vertegenwoordigde de regio Zuid. Verder nam de 
vergadering afscheid van voorzitter Frans Heessen. Hij 
legt na drie perioden voorzitterschap de hamer neer. In 
zijn afscheidspeech ging hij in op de moeizame wijze 
waarop vacatures worden vervuld. Hij is teleurgesteld dat 
hij de voorzittershamer niet kan overdragen aan een op-
volger. De huidige vice-voorzitter Jan Slots zal waar-
nemen. Wel zal Frans het komend jaar de landelijke 
portefeuilles nog houden. De vacatures die ontstaan zijn 
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